
Broedponton groot succes ondanks 
vogelgriep 
Het drie jaar geleden aangelegde (tijdelijke) broedponton nabij de haven, met de naam 
Sternstee, is een daverend succes. Was er in eerste instantie sprake voor de start om gebruik 
te maken van loksterns (van hout!), na een eerste seizoen was dit niet meer nodig. Het 
broedponton blijft daarom voorlopig liggen.

Vele vogels hebben het broedponton inmiddels gevonden. Het broedponton wordt door vele 
vogels goed bezocht, voornamelijk ook door de visdie� es. Het aantal broedparen (was dan 
ook erg hoog. Echter het aantal jongen dat uiteindelijk gezond en wel is uitgevlogen was dit 
jaar nihil. Net als op vele andere plekken in en om de Waddenzee heeft deze zomer ook hier 

vogelgriep toegeslagen. Helaas waren er op 
het broedponton veel dode jongen te 
betreuren. 

De exacte broedresultaten worden momen-
teel verwerkt in een rapportage. Volgens de 
Waddenvereniging en Vogelbescherming is 
de verwachting dat het aantal positieve 
broedresultaten van de sterns op het 
broedponton na de vogelgriep weer zal 
aantrekken. 

Verdubbeling garnalenpelmachines

GPC Kant gevestigd in de haven van Lauwersoog heeft onlangs geïnvesteerd in een 
uitbreiding van haar aantal garnalenpelmachines. Het bedrijf telt nu veertig pelmachines: 
een verdubbeling van het aantal waarmee het bedrijf is begonnen. Daarnaast is er 
gemoderniseerd en zijn er investeringen doorgevoerd op het gebied van duurzaamheid. 
Zo is er onlangs een nieuwe, milieuvriendelijke moderne CO2 koelinstallatie geïnstalleerd.

De garnalenpelmachines zijn bedacht en ontwikkeld binnen het familiebedrijf Kant. 
Hierdoor kunnen garnalen nu machinaal worden gepeld en hoeven ze niet meer naar 
overzeese gebieden zoals Marokko waar ze nog met de hand worden gepeld. 

Lauwersoog is van origine een garnalenhaven. De garnalenvissers leveren hun vangst 
meestal rechtstreeks aan hun vaste afnemers, dit worden contractvissers genoemd. Alfred 
Kant, directeur, licht toe dat er in de haven van Lauwersoog meerdere schepen zijn die 
garnalen aldaar aanlanden. “Maar ze komen uit heel Nederland, maar ook uit België, 
Duitsland en Denemarken, dus langs de Noordzeekust. Het seizoen voor de garnalen 
(najaar) is laat op gang gekomen, het is nog afwachten wat de natuur voor onze sector dit 
jaar in petto heeft. Als het een beetje meezit willen we dit najaar doorgroeien naar 120 ton 
per week. Hiervoor hebben we een twee ploegendiensten ingesteld”. Op dit moment pelt 
Kant alleen vers aangeleverde garnalen. “Maar we kijken vooruit en overwegen ook om 
ontdooide diepvriesgarnalen te gaan pellen. Denk bijvoorbeeld aan de roze Noorse 
garnalen”. Het is voor het bedrijf Kant een voordeel dat de visafslag van Lauwersoog vlakbij 
staat. “Garnalen die hier aan land worden gebracht en gezeefd kunnen dan snel worden 
gepeld. Er worden steeds meer ‘ongeconserveerde’ garnalen gekocht, dan is snelheid in 
de goederenstroom extra cruciaal“, aldus Kant. 

Familiebedrijf
GPC Kant is een familiebedrijf dat in 2016 is opgericht door de gebroeders Klaas, Richard en 
Alfred Kant. Samen met hun vader Appie ontwikkelden ze een eigen garnalenpelmachine. 
Drie jaar geleden versterkte Cornelis Vrolijk als medeaandeelhouder het bedrijf. “Dat is een 
hele goede stap geweest”, zegt Alfred Kant. “Als klein familiebedrijf waren we best ook wel 
kwetsbaar in de soms moeizame garnalenwereld. Met de komst van Vrolijk is er ook meer 
aandacht voor duurzaamheid en innovaties. Wij hebben vertrouwen in de toekomst: Laat de 
garnalen maar komen.”
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Garnalenpelbedrijf Kant breidt uit

Haven Lauwersoog bespaart fors op 
energieverbruik
De haven van Lauwersoog heeft binnen het programma “Naar een duurzame haven 
Lauwersoog” heel speci� ek aandacht voor de versterking van de natuur in en rondom de 
haven. Maar ook voor verduurzaming van de haven. Zo is er vorig jaar met een investering 
van 210.000 euro walstroom voor de schepen gerealiseerd. Dit is een installatie aan land 
(op de steigers) waar schepen benodigde stroom kunnen afnemen. Waar eerder het stroom-
verbruik niet individueel per schip kon worden gemeten en afgerekend, betalen schepen nu 
naar eigen verbruik. Het verbruik is hierdoor van 1 miljoen kWh naar minder dan 500.000 
kWh gedaald en derhalve meer dan gehalveerd. Dit lagere verbruik is met de nog altijd hoge 
energieprijzen ook goed voor de � nanciële huishouding van de diverse klanten van de haven 
van Lauwersoog.
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Versterking Lauwersmeerdijk: de 
tussenstand en 8 juni Open Dag
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Visafslag Lauwersoog bestaat 
vijftig jaar! 
Een halve eeuw bestaat de visafslag in Lauwersoog alweer. Een mijlpaal om bij stil te 
staan! Op zaterdag 16 september jl. is hier op een feestelijke wijze bij stil gestaan. De 
visafslag staat er piek� jn bij en is met recent doorgevoerde investeringen een moderne, 
duurzame en energiezuinige afslag geworden.

De afgelopen vijftig jaar kent hoogtepunten en dieptepunten. In het boek 50 jaar 
visafslag Lauwersoog – een halve eeuw aan verhalen dat bij het jubileum is uitgegeven 
zijn vele boeiende avonturen uit de afgelopen 50 jaar terug te lezen. Onlosmakelijk 
verbonden met de visafslag, maar ook met de haven van Lauwersoog, zijn de garnalen-
vissers. Zij vormen het kloppend hart van de visafslag. Ook hier een boeiende 
geschiedenis. Van het (slechte) imago 
van garnalen – begin jaren ’80 stierven 
enkele ouderen vanwege het eten van 
met salmonella besmette garnalen – tot 
de goedkope import en concurrentie uit 
andere landen. Maar iedere crisis wisten 
ze tot nu toe te overwinnen. Ook nu weer 
blijken de garnalenvissers zich aan te 
kunnen passen aan de uitdagingen waar 
ze mee te maken krijgen. De gedoog-
vergunning om te mogen vissen zou per 
1 oktober a� open. De garnalenvisserij 
krijgt nu ruim een jaar lucht. Dit geeft 
de sector ruimte om te zien hoe het nu 
verder moet. Het jubileumboek is voor 
10 euro te bestellen bij 
info@visafslaglauwersoog.com

Sinds in april jl. o�  cieel de schop in de grond ging, hebben het Waterschap Noorderzijlvest en 
Combinatie Waddenkwartier (GMB en Heijmans, de aannemers van de dijkversterking) hard 
doorgewerkt. Zo is er langs de 2700 meter van de dijk breuksteen gestort, dat de dijk beschermt 
tegen beukende golven. Voor de bekleding van de dijk is zo’n 10.850 ton waterbouwasfalt ge-
stort en zijn er Verkalitblokken geplaatst. Ook is de bekleding bij één van de sluiscomplexen 
van de R.J. Cleveringsluizen vernieuwd. De tussenstand: 1800 meter van de landelijke dijk en 
200 meter van de havendijk zijn nu klaar. Op 16 september jl. konden bezoekers zelf een kijkje 
op het bouwterrein nemen. Op 8 juni 2024 kan dat weer tijdens de Dag van de Bouw.

Nu het stormseizoen aanbreekt, staan de werkzaamheden op een lager pitje. In het voorjaar 
van 2024 gaan de grote werkzaamheden weer van start. De dijkwerkers beginnen dan met het 
plaatsen van damwanden in de havendijk. Wilt u op de hoogte blijven van de werkzaamheden? 
Dat kan via de BouwApp. Deze is te downloaden via de Apple Store of Google Play Store. Zoek 
daarna op ‘Lauwersmeerdijk’ en klik op ‘Volgen’.

De komende jaren versterken het Waterschap Noorderzijlvest en Combinatie Waddenkwartier 
de negen kilometer lange Lauwersmeerdijk vanaf de R.J. Cleveringsluizen tot de Westpolder. 
Om ons in de toekomst te beschermen tegen overstromingen én om de dijk beter te maken 
voor mens en natuur. De versterking is in april 2023 gestart en duurt tot eind 2026.


